

## ABSTRAK

Nisvatul Zazila Umisaroh, 17104153046, Pemasangan Alat Peraga Kampanye di Tempat Ibadah dan Sekolah (Studi Kasus di Desa Kemloko Kecamatan Nglegok Kabupaten Blitar), Jurusan Hukum Tata Negara, IAIN Tulungagung, 2019, Pembimbing: Dr. Hj. Nur Fadhilah, S.H.I., M.H

Kata kunci: pemasangan alat peraga kampanye, Tempat Ibadah, Sekolah

Penelitian ini dilatarbelakangi adanya kasus pemasangan Alat Peraga Kampanye di Tempat Ibadah dan Sekolah di Desa Kemloko Kecamatan Nglegok Kabupaten Blitar di dekat Masjid dan Sekolah. Pelanggaran tersebut bisa diketahui setelah adanya penurunan alat peraga kampanye oleh warga setempat.

Fokus penelitian ini adalah 1) Bagaimana pemasangan alat peraga kampanye ditempat ibadah dan sekolah di Desa Kemloko Kecamatan Nglegok Kabupaten Blitar? 2) Bagaimana respon pihak berwenang terhadap pelanggaran pemasangan alat peraga kampanye? 3) Bagaimana pemasangan alat peraga kampanye ditempat ibadah dan sekolah menurut Hukum Islam? Adapun yang menjadi tujuan 1) Untuk mengetahui pemasangan alat peraga kampanye di tempat ibadah dan Sekolah. 2) Untuk mengetahui respon pihak berwenang terhadap pelanggaran. 3) Untuk mengetahui pemasangan alat peraga kampanye di tempat ibadah dan sekolah menurut hukum Islam.

Metode penelitian yang digunakan dalam penelitian ini adalah kualitatif deskriptif. Teknik pengumpulan data yang digunakan dalam penelitian ini berupa wawancara dan dokumentasi. Sedangkan teknik analisa data menggunakan reduksi data, penyajian data, penarikan kesimpulan.

Hasil penelitian ini menunjukkan bahwa 1) Pemasangan alat peraga kampanye di tempat ibadah dan sekolah di Desa Kemloko terjadi karena kurangnya kepedulian pihak aparat Desa terhadap pelanggaran pemasangan alat peraga kampanye, kurangnya pengawasan dari pengawas badan pemilu terhadap pelanggaran pemasangan alat peraga kampanye dan adanya kesepakatan nakal partai dengan masyarakat desa kemloko. 2) pihak berwenang sangat menyayangkan adanya pelanggaran terhadap aturan dalam PKPU 3) Pemasangan alat peraga kampanye di tempat ibadah dan sekolah menurut Hukum Islam dijelaskan dalam dalil al-Qur'an surat an-Nur : 36 dan 37 hadist tentang masjid hanya untuk menegakan dzikir kepada Allah SWT.

## ABSTRACT

NisvatulZazilaUmisaroh, 17104153046, Installation of Campaign Props in Worship Houses and Schools (Case Study in Kemloko Village, Nglegok, Blitar), Department of State Administration, Tulungagung State Islamic Institute, 2019, Supervisor: Dr. Hj. Nur Fadhilah, S.H.I., M.H

Keywords: installation of campaign props, Worship Houses, Schools.

This research is motivated by the case of the installation of Campaign Props in Worship houses and Schools in the Village of Kemloko, Nglegok, Blitar, near the Mosque and School. The violation can be known after a decline in campaign props by local residents.

The focuses of this research are 1) How was the installation of campaign props in worship houses and schools in Kemloko Village, Nglegok, Blitar? 2) How was the installation of campaign props in worship houses and schools according to PKPU No. 23 of 2018? 3) How was the installation of campaign props in worship houses and schools according to Islamic law? While the objectives of this research are 1) To find out the installation of campaign props in worship houses and schools. 2) To find out the installation of campaign props in worship houses and schools according to PKPU Number 23 of 2018. 3) To find out the installation of campaign props in worship houses and schools according to Islamic law.

The research method used in this research was descriptive qualitative. Data collection techniques used were in the form of interviews and documentation. While the data analysis technique by using data reduction, data presentation, conclusions drawing.

The results of this research indicate that 1) The installation of campaign props at worship houses and schools in the village of Kemloko occurs because of the lack of concern from the village officials regarding the violation of the installation of campaign props, the lack of supervision from election commission supervisors regarding violations of campaign props installation and the existence of naughty agreements between parties and Kemloko village community. 2) The violation of campaign props installation in Kemloko village occurs because of the lack of concern from the village officials regarding the violation of the installation of campaign props, the lack of supervision from election commission supervisors regarding violations of campaign props installation and the existence of naughty agreements between parties and Kemloko village community, this is regulated in the rule of PKPU number 23 of 2018. 3) Installation of campaign props in worship houses and schools according to Islamic law is explained in the verse of al-Qur'an surah an-Nur: 36-57 and the hadith said that the mosque is only to uphold the remembrance of Allah.

## ملخص

نسفة الزازيلا أميسرة، 17104153046 ، تركيب الحملات الدعائية في دور العبادة والمدارس (دراسة حالة في قرية كملوكو، نليجوك، بالتار) ، قسم الإدارة الحكومية ، الجامعة تولونج أجونج الإسلامية الحكومية، 2019 ، المشرف: دكتور نور فاضلة الماجستير.

الكلمات المفتاحية: تركيب الدعائم الدعائية ، دور العبادة ، المدارس.

يحفز هذا البحث حالة تركيب الدعائم الدعائية في دور العبادة والمدارس في قرية كملوكو ، نليجوك ، بالتار ، بالقرب من المسجد والمدرسة. يمكن معرفة الانتهاك بعد انخفاض الدعائم الانتخابية من قبل السكان المحليين.

يركز هذا البحث على 1) كيف تم تركيب الدعائم الدعائية في دور العبادة والمدارس في قرية كملوكو، نليجوك، بالتار؟ 2) كيف تم تركيب الدعائم الدعائية في دور العبادة والمدارس وفقاً لقانون اللجنة الانتخابية رقم 23 لعام 2018؟ 3) كيف تم تركيب الدعائم الدعائية في دور العبادة والمدارس وفقاً للشرطة الإسلامية؟ أن أهداف هذا البحث هي 1) لمعرفة تركيب الدعائم الحملة في دور العبادة والمدارس. 2) لمعرفة تركيب الدعائم الانتخابية في دور العبادة والمدارس وفقاً لقانون اللجنة الانتخابية رقم 23 لعام 2018. 3) لمعرفة تركيب الدعائم الدعائية في دور العبادة والمدارس وفقاً للشرطة الإسلامية.

طريقة البحث المستخدمة في هذا البحث كانت نوعية وصفية. كانت تقنيات جمع البيانات المستخدمة في شكل مقابلات ووثائق. في حين أن تقنية تحليل البيانات باستخدام الحد من البيانات ، وعرض البيانات ، واستنتاجات الرسم.

تشير نتائج هذا البحث إلى أن 1) تثبيت الدعائم الدعائية في دور العبادة والمدارس في قرية كملوكو يحدث بسبب عدم وجود قلق من مسؤولي القرية فيما يتعلق بانتهاك تثبيت الدعائم الحملة ، وعدم وجود إشراف من المشرفون على الانتخابات ، فيما يتعلق بانتهاكات تركيب الدعائم الانتخابية ووجود اتفاقات غير شائعة بين الأحزاب ومجتمع قرية كيموكو. 2) حدوث انتهاك لتركيب الدعائم

الانتخابية في قرية كملوكو بسبب عدم وجود قلق من مسؤولي القرية فيما يتعلق بانتهاك تثبيت الدعائم الانتخابية ، ونقص الإشراف من المشرفين على الانتخابات ، فيما يتعلق بانتهاكات تثبيت الدعائم الانتخابية ووجود اتفاقيات المشاعيين بين الأحزاب ومجتمع قرية كملوكو ، وينظم هذا في قانون اللجنة الانتخابية رقم 23 لعام 2018. 3) يتم شرح تركيب الدعائم الحملة في دور العبادة والمدارس وفقا للشريعة الإسلامية في آية القرآن من سورة النور: 36-57 والحديث قال إن المسجد هو فقط لدعم ذكر الله.